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Slovo starosty 

 
Vážení spoluobčané, 
 
dobíhá poslední měsíc prvního pololetí a určitě si 
mnozí kladou otázku, co se stihlo v tomto roce pro 
zajištění avizovaných velkých projektů udělat. 
 
Předpokladem k jejich realizaci byla především  
změna č.3  územního plánu obce, která nabyla 
účinnosti dnem 05.06.2008 a která dovolí: 

- vybudování nové samostatné splaškové 
kanalizace s čistírnou odpadních vod a 
změnu funkce  dnešní jednotné kanalizace 
v obci pouze na dešťovou, 

- situování nového hřbitova do vhodnějšího 
místa z pohledu výšky hladiny spodních 
vod. 

 
Změna územního plánu je finančně i časově 
náročná záležitost a díky Útvaru hlavního 
architekta, odboru Územního plánování Magistrátu 
města Opavy a zpracovateli změny Ing. arch. 
Haluzovi mohlo zastupitelstvo obce  Opatřením 
obecné povahy č.1/2008 vydat po 11 měsících tuto 
změnu. 
 
Dnem nabytí účinnosti změny územního plánu bylo 
zahájeno Stavebním úřadem obce územní řízení na 
základě projektové dokumentace splaškové 
kanalizace a čistírny odpadních vod zpracované 
společností KONEKO spol. s r.o.. Cena této  

 
dokumentace včetně inženýrské činnosti s tím  
spojené představuje hodnotu asi 1,8 miliónů korun a 
její dopad do nákladů obce se podařilo snížit o 75%  
z dotace na podporu projektové dokumentace 
vypsanou Regionální radou při Krajském úřadu 
Moravskoslezského kraje.   
Průběh územního řízení je však ztěžován postojem 
vlastníků dvou nemovitostí, přes které musí být 
vedena trasa kanalizace, kdy v jednom případě 
odmítají vlastníci i přes několikeré výzvy a setkání 
s obcí komunikovat a v druhém případě si vlastníci 
kladou neúměrné požadavky a obec bude muset 
s největší pravděpodobností přistoupit ke krajnímu 
řešení, a to k omezení vlastnických práv z titulu 
zřízení věcného břemene ve věci stavby, která je ve 
veřejném zájmu. 
Po vydání územního rozhodnutí budou okamžitě 
zahájeny práce na projektové dokumentaci ke 
stavebnímu řízení a očekává se, že stavební 
povolení by se mohlo získat  začátkem čtvrtého 
čtvrtletí r. 2009. Cena této dokumentace včetně 
inženýrské činnosti se předpokládá okolo 2,1 
miliónů korun. 
 
Vedle tohoto největšího projektu v historii obce je 
v současné době rovněž zahajováno  územní řízení 
na základě dokumentace k novému hřbitovu.  
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Dále bylo zahájeno územní řízení k projektu 
infrastruktury ulice Luční. Vzhledem k názvu ulice 
vysvětluji, že se jedná o novou ulici - odbočka  ze 
silnice na Podvihov před rodinným domkem pana 
Tomáše  Čerbáka. Slepá komunikace délky asi 
130m, ukončená obratištěm, je komunikace šířky 6 
m s chodníkem o šířce 1,5 m k novým 7 stavebním 
parcelám. V tělese komunikace budou uloženy 
veškeré inženýrské sítě včetně přípojek vytažených 
ke hraně stavebních parcel včetně nové splaškové 
kanalizace, která však bude dočasně zaslepena. 
Stavba této infrastruktury mimo finální živičnou 
vrstvu komunikace bude ukončena začátkem 
12/2008.      
 
V současné době jsou prováděny projekční práce na 
studii víceúčelového obecního domu, který vznikne 
rekonstrukcí domu č.p.94, který obec získala 
v dražbě za 950,- tisíc Kč začátkem letošního roku. 
Pracovní verzi této studie, které předcházelo 
zkreslení stávajícího stavu budovy včetně provedení 
kontroly stavu konstrukcí zdiva, stropů a statického 
posouzení,    představí architekti společnosti 
PROJEKTSTUDIO EU s.r.o v úvodu zasedání 
Zastupitelstva obce dne 18.06. 2008. 
Předání studie je termínováno 30.06.2008. Další 
stupně projektových dokumentací by měly 
následovat tak, aby stavební řízení bylo ukončeno 
do konce roku 2008. Obec u tohoto projektu žádala 
o dotaci vyhlášenou Regionální radou při Krajském 
úřadu Moravskoslezského kraje  na podporu 
projektové dokumentace, která by umožnila získání 
50% z celkových uznatelných nákladů na 
projektovou dokumentaci, která představuje 
hodnotu asi 1,9 miliónů korun. O přidělení těchto 
finančních prostředků bude rozhodnuto v průběhu 
června. 
 
V závěru března letošního roku došlo na zdravotním 
středisku obce k výměně starých oken. Výběrovým 
řízením zvolená společnost WIPLAST s. r. o. 
provedla během 3 dnů výměnu za nová plastová 
okna v hodnotě asi 290 tis. Kč a na snížení těchto 
nákladů získala obec 50% od Krajského úřadu 
Moravskoslezského kraje v rámci vypsaného 

dotačního programu. V průběhu letošního roku po 
obdržení posledních vyjádření dotčených institucí 
k projektové dokumentaci bude provedena ulička 
mezi ulici Na Dvorku a ulici Sluneční a poté 
pokračování chodníku podél ulice Opavská. 
 
Velké potíže působí obci stav střešní krytiny na 
budovách naší základní školy. Střešní krytiny 
z titanzinkového plechu, u kterého výrobcem, 
společností Rheinzink,  je udávána životnost 
minimálně 50 let, jsou v havarijním stavu a podle 
dokladů se opravují pravidelně každým rokem 
počínaje rokem 2000. V závěru roku 2007 byl proto 
objednán znalecký posudek stavu těchto krytin, kdy 
soudní znalec konstatoval havarijní stav v důsledku 
vady projektu (neodvětrání mezery mezi plechem a 
podkladní živičnou vrstvou pod plechem), a 
prohlídka krytiny provedená zástupcem společnosti 
Rheinzink konstatovala to, že dodavatel nedodržel 
požadavek českých technických norem na 
provádění těchto krytin. Na této stavbě se rovněž 
„podepsal“ i výkon technického dozoru při kladení 
krytiny, který měl stavbu zastavit, trvat na dodržení 
předpisů dle norem, ale neučinil to. Rovněž ani 
v pozdější době (záruka na stavební práce byla 60 
měsíců) k reklamaci skrytých vad nedošlo. Dnes 11 
let po kolaudaci v roce 1997 podle právního 
posouzení, který si nechala obec zpracovat, by 
řešení těchto vad soudní cestou bylo neúspěšné a 
„autoři“ projekční společnost a dodavatelská 
společnost se k tomuto výsledku nechtějí hlásit. 
Náklady na výměnu této střešní krytiny dosáhnou 
podle nově zpracovaného projektu asi 1,5 miliónů 
korun a práce budou provedeny v letošním roce. 
 
Počátkem letošního roku byla uvedena do provozu 
na Obecním úřadě služba občanům Czech Point, 
umožňující občanům v současné době získávat 
výpisy z listu vlastnictví, výpisy z trestního a 
obchodního rejstříku, aniž by za tímto účelem 
museli cestovat do Opavy. Za zprovoznění této 
služby dostali zaměstnanci OÚ od ministra vnitra 
pana Langra děkovný dopis.    
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Ve svém článku jsem uvedl pouze stěžejní projekty, 
na kterých se intenzivně pracuje, ale na které zatím 
není vidět. Vedle výše uvedených projektů je zde 
však také  každodenní mravenčí práce spojená 
s udržováním vzhledu obce,   kterou musí zvládnout 
parta organizovaná vedoucím údržby panem 
Václavem Hrbáčem společně s některými místními 
živnostníky a společnostmi, za kterou bych jim a 

občanům, kteří dbají na vzhled okolí svých domků   
chtěl všem poděkovat, a protože se blíží doba 
dovolených a školních prázdnin, rád bych všem 
popřál jejich příjemné prožití. 
 
Ing. Miroslav Hrabovský 
Starosta obce  

 

OBEC PUSTÁ POLOM         www.pustapolom.cz  

 
Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Tietzová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 953 Ing. Karel Valík Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haassová (Břichná čová)  Účetní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Ved. Prac. čety  

 
Sdělení občanům 
Sociální a Finanční poradna  ve spolupráci s krajskou radou Svazu důchodců informuje 
Finanční poradna sjedná slevy pro mladé rodiny s dětmi, sociálně slabší skupiny obyvatel, pro seniory, pro 
držitele průkazů TP,ZTP a ZTP-P  

 
Sociálně finanční poradna  nabízí touto cestou pro všechny klienty slevy: 

� na elektrickou energii ( roční vyúčtování 4 – 6 %) u vybraného dodavatele 
� na benzin a naftu v síti vybraných čerpacích stanic  
� na služby vybraného mobilního operátora (slevy 30-40%), pevné linky, internet, Telefonica O2 
� na zákonné a havarijní pojištění osobních aut (10-20%) 
� na pojištění domácnosti a nemovitosti (slevy 10-20%) 
� na dodávku plynu (od července 2008) u vybraného dodavatele 

 
Pro držitele průkazů ZTP a ZTP-P  sjednáme slevy na pojištění za škodu způsobenou zaměstnavateli,zákonné a 
havarijní poj.aut,pojištění domácnosti a nemovitosti u vybraných pojišťoven. 

Finanční poradna dále informuje: 
Od 1. června 2008 lze uzavírat stavební spoření pro děti do 17 let bez vstupního poplatku  
Sociální poradna nabízí kontakt na bezplatné právní, sociální, daňové a psychologické služby pro všechny 
občany  
Kontaktní místo: 
Dům Odborových služeb ,Českobratrská 18 Ostrava, úřední den – každý čtvrtek 9 – 12.00 hod 
Tel. 596111023, 605082265          
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Domácí násilí 
  

Dnem  1. 1. 2007  vešel v platnost  zákon č. 135/2006 Sb., kterým se mění některé zákony v oblasti 
ochrany před domácím násilím. V této souvislosti byla ve všech krajích ČR zřízena také Intervenční centra (§ 
60a zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách).  

Činnost Intervenčních center je specializovaná sociální služba zaměřená na pomoc osobám ohroženým 
domácím násilím a na koordinaci spolupráce mezi institucemi, které s osobami ohroženými domácím násilím 
přicházejí do kontaktu.  

Dovolujeme si Vás tímto oslovit za Intervenční centrum Bílého kruhu bezpečí, o. s. v Ostravě, které z 
pověření Krajského úřadu Moravskoslezského kraje poskytuje služby občanům z okresů Nový Jičín, Opava a 
Ostrava.                                                                                                                                

Žádáme Vás, je–li to možné, o bezplatné zveřejnění kontaktů na naše pracoviště ve Vašem Zpravodaji. 
Rádi bychom, aby  se povědomí o naší nové sociální službě, která je bezplatná, anonymní, diskrétní, zvýšilo a 
osoby ohrožené domácím násilím věděly, kde vyhledat odbornou pomoc. V případě Vašeho zájmu Vám rádi 
poskytneme další informace a materiály.  
  
Intervenční centrum pro osoby ohrožené domácím násilím  
Bílý kruh bezpečí, o. s.  
ul. 28. října 124  
702 00 Ostrava  
  
Tel.:  597 489 207  
Fax:  597 489 204  
email: ic.ostrava@bkb.cz  
www: www.bkb.cz, www.domacinasili.cz, www.donalinka.cz. 
 

Dětské hřiště 
 

Od neděle 1. června se pro veřejnost otevřelo dětské hřiště – školní zahrada. Dětem do 14-ti let je přístupný 
celý areál včetně prolézaček a dalších zařízení, která se na hřišti nacházejí. Chceme apelovat na všechny 
potenciální uživatele tohoto hřiště, tj. děti a především na jejich rodiče, aby dbali pokynů a doporučení, kterými 
je vstup na hřiště povolen. Rádi bychom zdůraznili, že vstup a pobyt na hřišti je na vlastní nebezpečí uživatelů, 
a že za děti plně odpovídají jejich rodiče. Děti do 6-ti let pak mohou na hřiště jen v doprovodu zákonných 
zástupců. Věříme, že společnými silami se nám bude dařit udržovat provoz tohoto hřiště bez zbytečných úrazů 
a nesmyslného poškozování zařízení hřiště. 

Provozní řád sportovního a dětského hřiště 
1. Sportovní  hřiště je přístupné veřejnosti denně, dětské hřiště – zahrada od 1. května do 30. října. V 

nočních hodinách je vstup na hřiště je zakázán. 
2. Návštěvníci jsou povinni řídit se pokyny provozovatele, zejména jsou povinni udržovat čistotu a 

pořádek, neodhazovat papíry a odpadky na zem,  
3. Dětem mladším 6 let je přístup na dětské hřiště dovolen jen s doprovodem osoby starší 18 let. Na 

sportovní hřiště je povolen vstup osobám bez doprovodu od šesti let. 
 Do prostoru hřiště je zakázáno vstupovat osobám pod vlivem alkoholu nebo jiných návykových látek, 
trpících nakažlivou nemocí, nebo těm, které jsou v tzv. karanténě. 
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4. V prostoru hřiště je zakázáno: 
� požívat alkoholické nápoje a drogy 
� kouřit 
� odhazovat odpadky (včetně žvýkaček) mimo určené nádoby 
� znečišťovat hřiště včetně pískoviště a zařízení pliváním 
� vnášet do areálu hřiště skleněné nebo ostré předměty (např. lahve, nůž, nůžky,injekční 

stříkačky), zbraně a jiné předměty ohrožující bezpečnost návštěvníků 
� jezdit na kole,  kolečkových bruslích a skateboardech (dětské hřiště) 
� vodit či vpouštět psy a jiná zvířata 
� užívat zařízení v případě, že jejich povrch je mokrý nebo namrzlý 
� užívat zařízení osobami, jejichž věk neodpovídá věkové kategorie uvedené výrobcem pro 

tato zařízení 
� rozdělávat oheň 
� mluvit vulgárně 
� vylézat po hromosvodech a okapech na střechy budov, rozbíjet okna přilehlé budovy,  
� používat zařízení dětského hřiště osobám starším 14-ti let 
� ničit a přelézat ploty 
� do areálu vstupovat jinak než hlavním vchodem 
� odkládat a úmyslně rozbíjet skleněné lahve, jejichž střepy mohou ohrožovat zdraví 
� odstraňovat nebo ničit bezpečnostní zařízení hřiště (oplocení, tabule apod.) 
� házení předměty, které mohou přivodit zranění, (kameny apod.) 
� zdržovat se v areálu  mimo vymezenou provozní dobu 
� narušovat veřejný pořádek nadměrným hlukem nebo jiným způsobem 
� přinášet do areálu střelné zbraně, výbušniny, jedovaté látky,chemikálie či jiné předměty 

ohrožující  zdraví a bezpečnost a jakýmkoli způsobem s nimi manipulovat 
� konzumace alkoholických nápojů a jídla všeho druhu 
� užívání omamných látek 
� vstupovat podnapilým osobám nebo osobám pod vlivem omamných látek,  
� rozdělávání ohně a manipulace s ním v celém areálu 
� vstupu se zvířaty 
� odhazování žvýkaček na povrch hřišť 
� střelby míčem proti plotu z bezprostřední blízkosti 

5. Každý účastník vstupující do sportovního areálu je povinen dodržovat všechna bezpečnostní 
opatření, aby nedošlo k úrazu, používat zařízení jen k účelům , pro který byla určena a vyrobena, 
mít pro činnosti na nářadí vhodnou obuv. 

6. Užívání hřiště je na vlastní nebezpečí. 
7. Nedodržuje-li uživatel tento provozní řád, je správce a nebo odpovědná osoba  oprávněn jej z hřiště 

vykázat. 
 
 

ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 
Upozornění na úpravu kontejnerů na sklo.  
 
Zvlášť na tomto místě upozorňujeme na provedenou úpravu kontejnerů na sklo. Podařilo se nám zajistit 
jednáním s firmou Reflex Zlín, zvětšení otvorů u dvou zelených nádob na barevné sklo tak, aby bylo možné do 
nich ukládat také větší množství střepů najednou např.ze starých oken. Tyto nádoby jsou umístěny na 
ul.Lihovarská a před fotbalovým hříštěm. V nejbližší době bude tato úprava provedena také u dalších nádob na 
barevné sklo.  
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Poškozování zeleně v Pusté Polomi. 
 
Začínáme se setkávat s úmyslným poškozováním vzrostlých stromů v naší obci.  
 
První případ se stal pokácením zdravého a vzrostlého topolu ve stromořadí podél komunikace vedoucí od 
areálu bývalého družstva ke Kyjovicím a to zatím neznámým pachatelem. Obvod topolu byl  205cm a 
přesahoval značně parametry, kdy je nutno požádat o povolení ke kácení. Případ byl předán k šetření Policii 
České republiky.  
 
Druhý případ byl zjištěn po zpozorování začínajícího schnutí vzrostlé lípy na ul.Lípová. Odkrytím kořenů 
stromů byl zjištěn v hloubce cca 15cm modrý prášek, předběžně označen jako modrá skalice. Cena takovéhoto 
vzrostlého a zdravého stromu se pohybuje minimálně v desetitisících korunách, ale pravděpodobně více. Také 
tento případ byl předán Policií České republiky. Policie odebrala vzorky prášku k rozboru a zahájila 
vyšetřování. 
 
Je potřeba si uvědomit, že tyto stromy tady vysázeli moudří předci zdejších obyvatel a věděli proč. Tyto stromy 
zde byly podstatně dřív než my, jsou významným krajinným prvkem, vytvářejí neodmyslitelný charakter zdejší 
obce a krajiny a jsou němými svědky historie obce Pustá Polom. Chraňme si je. 

 
Nadměrný hluk  
 
Je lékařskými studiemi prokázáno, že hluk má velmi neblahý vliv na naše fyzické i duševní zdraví. Nadměrný 
hluk je bohužel průvodní jev civilizace a nevyhýbá se ani naší obci. Ať už jde o hluk z dopravy a to zvlášť 
těžké kamionové, z různých společenských akcí, diskoték, oslav, apod. anebo z naší vlastní činnosti, kterou 
vykonáváme určitě s dobrým úmyslem mít pěkné a upravené okolí a prostředí (sekačky trávy), připravit si 
dostatek dříví na zimu (cirkulárky), apod. Buďme si vědomi, že při těchto pracích neslyšíme tento hluk jen my 
a nejbližší sousedé, ale vzhledem k velmi husté zástavbě nás slyší velká část obce. 
 
K pěknému a vlídnému prostředí patří také trocha klidu, ale jak ho zajistit?  
V některých evropských státech mají vymezené dny , kdy obyvatelé nesmějí provádět hlučné práce ve dnech 
pracovního klidu, např. sekání trávy nebo řezání dříví. U nás takový zákaz není a tato problematika je řešena 
Zákonem č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví v jeho §30 a Občanským zákoníkem, kde se v §127 
uvádí, „že vlastník věci se musí zdržet všeho, čím by nad míru přiměřenou obtěžoval jiného nebo čím by vážně 
ohrožoval výkon jeho práv. Proto nesmí nad míru přiměřenou poměrům obtěžovat sousedy hlukem, prachem, 
popílkem, kouřem, plyny, parami, pachy, pevnými a tekutými odpady, světlem, stíněním a vibracemi.“ 
 
V prostředí naší obce si můžeme klid aspoň částečně zajistit jen tak, že vzájemně budeme respektovat to, že 
práce, které jsou nadměrně  hlučné, ale bohužel nezbytné např. práce s motorovou řetězovou pilou, s motorovou 
travní sekačkou, s motorovým křovinořezem a řezání na cirkulárce  budeme provádět v intravilánu obce   jen 
v určitou vymezenou dobu.  
 
Jak chápat vymezenou dobu bez hlučných prací: 
- doba nočního klidu . Jednoznačně se nesmí tyto práce vykonávat v době nočního klidu, kterou Občanský 

zákoník určuje od 22:00 do 6:00, 
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- neděle. Je označena kalendářem jako den pracovního klidu a stejně chápou neděli také křesťané, 
- sobota odpoledne. Jde o dobu, kterou bychom doporučovali respektovat také jako dobu bez hlučných prací. 

Většina občanů již začíná zejména v letě odpočívat, přijíždějí návštěvy, začínají na zahradách probíhat 
rodinná a sousedská posezení apod. a zvuk např. cirkulárky od sousedů bývá velmi nepříjemný. 

 
Ze strany obce jde pouze o doporučení a návrh, který usiluje  a apeluje u všech občanů Pusté Polomi na udržení 
dobrých vzájemných sousedských vztahů a respektování jeden druhého. Pokusme se všichni tímto návrhem 
řídit. Všichni rovněž chápeme, že  musí u tohoto doporučení existovat logické výjimky jako jsou např. 
neodkladné stavební práce nebo jiné nepředvídané události.    

 
Odpadové hospodářství obce Pustá Polom, výsledky za rok 2007  
  
V uplynulém roce 2007 zajišťovala svoz odpadů v naší obci nadále firma Marius Pedersen a.s., provozovna 
Hlučín a pokračuje v této činnosti také letos. 

Velký důraz je v naší obci kladen na třídění všech složek odpadů. Vytříděný odpad (sklo, plasty, 
nápojové kartóny, kovy, papír, ale také elektrospotřebiče) nekončí na skládkách, ale je opětně po zpracování 
využíván, čímž velkou měrou přispíváme k udržení stavu životního prostředí. Tříděním odpadů současně  
snižujeme náklady na jejich likvidaci  a tím snižujeme poplatky, které musíme každoročně platit. Navíc 
dostáváme od společnosti Ekokom finanční odměny podle množství vytříděného odpadu.  
 
Porovnáme li výsledky v r.2006 a v r. 2007 a v r.2008 jsou výsledky ( v tunách) následující: 
   Rok 2006  Rok 2007  Rok 2008(dosud)   
Plasty   23,45   22,615   5,57 
Bílé sklo    0     8,0   3,99 
Barevné sklo  19,7   13,485   3,09 
Nápojový kartón   0     0,06   0,25    

Celkem  43,15   44,16   12,9 
 
Kovy   10,26     7,92    5,29 
Papír     4,8     8,32    4,68   

Celkem  15,06   16,24    9,97   
Celkem vše  58,21   60,39   22,87 
 
Opatření, která byla v minulém období zavedena pro zvýšení podílů vytříděných složek odpadů : 

- bylo zavedeno oddělené třídění bílého a barevného skla (od 2.kv.2007) 
- rozmístění nádob bylo upraveno tak, aby při jejich výsypu byly pokud možno zaplněny všechny 

rovnoměrně a snížil se tím počet odvozů, za které platíme 
- bylo zavedeno třídění nápojových kartónů, kde jsme zajistili plastové pytle zdarma. Tyto pytle byly 

rozdány všem občanům, kteří nápojové kartóny třídí.  
- v letošním roce byl zvýšen počet pytlů na plasty rozdávaných občanům a to ze tři na pět ks/osobu.  
- podepsali jsme smlouvu se společnosti Asekol, od které za zpětně odevzdávanou starou, ale 

nepoškozenou elektroniku (displeje, televize, apod.) dostáváme finanční odměnu 1700,- Kč ročně a 
neplatíme za její likvidaci, ale jen za odvoz 

- podařilo se nám zajistit jednáním s firmou Reflex Zlín, zvětšení otvorů u dvou zelených nádob na 
barevné sklo tak, aby bylo možné do nich ukládat také větší množství střepů najednou např.ze 
starých oken. Tyto nádoby jsou umístěny na ul.Lihovarská a před fotbalovým hříštěm. V nejbližší době 
bude tato úprava provedena také u dalších nádob na barevné sklo.  
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- podepsali jsme smlouvu se společnosti Elektrowin, kde platí obdoba jako u použité elektroniky, ale pro 
elektrozařízení (staré ledničky, pračky, apod). Zavedení tohoto systému do praxe je připravováno 
firmou Marius Pedersen,a.s. 

Sběr starého papíru v naši obci zajišťuje Základní škola se svými žáky. V letošním roce již byl sběr papíru 
proveden. Požádali jsme vedení školy a její žáky o to, zda by neprováděli sběr starého papíru také na podzim. 
Bylo přislíbeno, že tento sběr proběhne 16. až 20. října. 
 
Sběr a svoz kovového šrotu zajišťuji členové Sboru dobrovolných hasičů a to několikrát ročně. Prováděný 
způsob je pro občany velmi pohodlný, protože stačí dát kovový šrot před dům a hasiči si vše sami naloží a 
odvezou. 
- KSO (komunální směsný odpad - popelnice). Stále trvá potřeba snižování množství odváženého KSO, 
tříděním nápojových kartónů, plastů, skla bílého a skla barevného, větším využíváním kompostování bioodpadu 
na zahrádkách apod.  
Pro r.2009 a následující roky bude dle Zákona č.185/2001Sb. o odpadech zvýšena sazba základního poplatku za 
ukládání odpadů na skládku o 100kč/tunu.  Jestliže ročně je z naší obce odvezeno ročně cca 380t nevytříděného 
komunálního odpadu (KSO) pak dojde jen tímto opatřením k navýšení celkové částky placené za celou obec o 
38 000 kč. Rovněž všichni sledujeme, jak rychle se zvyšuji ceny pohonných hmot a tím dopravy. Proto je také 
důležité, aby množství komunálního odpadu (KSO) bylo co nejmenší a nemusel být zvyšován místní poplatek 
za jeho odvoz a likvidaci. 
 

Mobilní svoz nebezpečných a velkoobjemových odpadů se uskutečnil 29. března a další se uskuteční v 
sobotu 13. září.Upozorňujeme, že pro odběr nebezpečných odpadů, které vzniknou při stavební činnosti 
(eternit, IPA, apod.), platí interní směrnice č.5/2007 obce Pustá Polom, která umožňuje odevzdání těchto 
nebezpečných odpadů v rámci mobilních sběrů. Poplatek za svoz a likvidaci tohoto odpadu bude však občanům 
zpětně fakturován k proplacení.  
Pro toho, kdo má větší množství těchto nebezpečných odpadů, např. plné nákladní auto, je finančně výhodnější 
odpad odvést přímo na skládku nebezpečného odpadu v Chlebičově (skládka EKO-Chlebičov). 
Dalším důvodem je, že tímto odpadem zaplní kontejnery, které musí pracovníci 
firmy Marius Pedersen, a.s. odvést vysypat do Hlučína a ostatní občané musí po 
tuto dobu čekat. Marius Pedersen, a.s odváží tento odpad na uvedenou skládku 
až v průběhu dalšího týdne. 

Za sběr a třídění odpadů je potřeba poděkovat všem občanům obce 
Pustá Polom, také žákům a učitelům Základní školy a členům 
Dobrovolných hasičů. 

 Poděkování patří také žákům, učitelům, všem organizátorům a 
účastníkům již tradiční akce Brontík, která výrazně přispívá k čistotě okolí 
naši obce sesbíráním odpadů podél silnic.   

 

Od našich obyvatel….. 
     

Měl bych malou připomínku ke svozu plastů. Možná by nebylo na škodu připomenout občanům, že 
pokud je svoz plastů ve čtvrtek 15. května, tak den předtím pro umístění pytlů na svozová místa není ani 
pondělí 12.května, ani úterý 13. května, ale středa 14. května, abychom se tři dny dopředu nemuseli dívat na 
hromady pytlů po obci. Děkuji  

S pozdravem  R.P. 
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770 LET PUSTÉ POLOMI  

 
Velmi rychle se blíží sobota 28. června.  
V tento den vyvrcholí oslavy 770 let založení obce Pustá Polom. Tyto oslavy bude prováze 
celá řada akcí. 

� V pondělí 16. června se uskuteční absolventský koncert pobočky ZUŠ Háj ve 
Slezsku v Pusté Polomi. Začátek bude v 16.30 hodin. 

� Ve čtvrtek 19. června proběhne v Galerii U Kryštofa vernisáž výtvarného oboru pobočky ZUŠ Háj ve 
Slezsku v Pusté Polomi. Začátek slavnostního zahájení bude v 16.00 hodin. Výstava pak potrvá až do 
čtvrtku 26. června. 

� V úterý 24. června to bude školní akademie v tělocvičně základní školy. Začátek v 16. 30 hod. 
� Ve středu 25. června se slavnostně otevře výstava fotografií o životě v Pusté Polomi. Výstavu zahájí 

úvodním slovem starosta obce. Součastí zahájení je i  vystoupením dětského pěveckého sboru NOTA a 
setkání s představiteli obce. Neměli by chybět ani bývalí starostové a předsedové MNV. Výstava bude 
přístupná od středy 25. 6. do neděle 29. 6. 2008 v následujícím čase: 

Středa 25. června  16.30 – 21.00 hod. 
Čtvrtek 26. června  14:00 – 21.00 hod. 
Pátek 27. června  14:00 – 21.00 hod. 
Sobota 28. června 9.00 – 14.00 hod. 
Neděle 29. června 9.00 – 20.00 hod. 
Na výstavu Vás všechny srdečně zveme, neboť díky mravenčí práci a úmorné píli nejen kulturní komise, 
ale i dalších obyvatel obce, se nám podařilo získat celou řadu fotografických klenotů. 

� Sobota 28. června proběhne v arálu SC Pustá Polom Den obce.  
o 13.00 – 17.00  - vystoupení žáků základní školy a mateřské školy, vystoupení cimbálovky Háj 

pod vedením Pavla Vašíčka, na hřišti se odehraje exhibiční fotbalový zápas, bude připraven 
zábavný program pro děti a hasiči předvedou ukázku svého zásahu na přilehlé louce u areálu 

o 17.00 – 22.30 – vystoupí bubeníci Ivo Samiece, Vladimír Hron, skupiny irských tanců Galtish a 
Fialleín, Queen revival, Žňová hlídka 

o 22.30 – slavnostní ohňostroj 
o 23.00 – k tanci a poslechu bude hrát skupina GAMA 
Mimo jiné je pro Vás připraveno bohaté občerstvení, které připravují hasiči, myslivci a zahrádkáři. 
Pro děti budou připraveny atrakce, pro nákupy-chtivé pouťové zboží a upomínkové předměty. Vstup 
na akci je samozřejmě zdarma. Jsou to přece oslavy Pusté Polomi … 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA PUSTÁ POLOM                  www.skolapustapolom.cz 

 
Z činnosti sdružení rodičů 
 
 Za 3 týdny končí školní rok a z pohledu rodičů jsou 
už  ,,zase“ prázdniny.Také proto  bych Vám chtěla 
připomenout akce Sdružení rodičů při ZŠ a 
MŠ,které proběhly v letošním školním roce a také 
proto,že si myslím,že všichni odvedli  skvělou práci 
a také jsme se i dobře pobavili.Tímto bych také 

chtěla poděkovat všem maminkám, tatínkům, 
babičkám a dědečkům za pomoc. 
     Začátkem listopadu se uskutečnil lampiónový 
průvod a strašidelný les,který byl asi více 
strašidelný pro pořadatele,protože počasí se spiklo 
proti našim představám.Odměnou nám však byl 
velmi početný dav  dětí,kterým nevadilo počasí ani 
rozpadající se lampióny v dešti. 
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Vše také zahojila náplast v podobě sladké odměny a 
horkého pohoštění pro děti i dospělé. 
V únoru se konal tradiční maškarní ples pro dospělé 
na téma ,,LÉTO“,který se také vydařil a je nám 
další inspirací pro příští.Tento ples přinesl do 
pokladny SR krásnou částku 4 444,-Kč. V březnu se 
tancovalo znovu, a to na maškarním plese pro děti 
Mateřské a Základní školy.  Po delší době se konal 
v naší tělocvičně  a děti i rodiče měli dostatek 
prostoru k tanci i pobavení.Skvělý program podtrhl 
skoro měsíční práci všech ,kteří jej 
připravovali.Myslím,že měl veliký úspěch a 
všichni,kteří se podíleli na přípravě či vypomohli 
sponzorskými dary, mohou být pyšní na to, co se 
nám podařilo. Dát dohromady půl vesnice a do 
kasičky SR  14 702,-Kč.  

Letošní ,,Brontík“ se konal oproti jiným 
letům o 14 dnů dříve, tedy už 19. 4.. Opět byl 
překvapivý počet účastníků a hlavně dospěláků. 
Přestože byla zima a mlha, která se dala krájet, 
považuji tento ročník za velmi povedený. 60 
,,brontíků“ si dalo záležet a opět uklidili nepořádek 
a odvedli kus práce.která je  vidět a zaslouží si 
velký obdiv. Jen je všechny mrzí, že za rok bude 

Brontík potřebovat pomoc znovu. Za podporu 
děkujeme panu starostovi i panu řediteli ZŠ.  

V půli května se uskutečnilo,,1. toulání po 
okolí pro rodiče s dětmi“, tentokrát jsme si to 
namířili ,,do Dola“. Vyrazili jsme v sobotu 
odpoledne a byli jsme odměněni nádherným 
slunečným počasím a výborným občerstvením 
v penzionu Setina. Nejlepšími účastníky byly 
nejmenší děti, které udávaly tempo a vychutnávaly 
si své velení. Domů jsme se vraceli spokojení a 
hlavně někteří byli v Dole po několika letech a o to 
víc si naší vycházky cenili. Do prázdnin bychom 
chtěli stihnout ještě jednu takovou vycházku. 

Doufám, že  výčet aktivit našeho SR při MŠ 
a ZŠ Pustá Polom je dobrou vizitkou, protože každá 
z akcí potřebuje notnou přípravu a mnohdy se 
s rodiči scházíme i každý týden. Tímto všem děkuji 
za pomoc. 
                                                                                       
Martina Dulanská 
 

Paralympijský školní den, 27.5.2008 

V rámci konání dětského dne byl ve škole 
zorganizován za podpory Fakulty tělesné 
kultury Univerzity Palackého v Olomouci 
tzv. Paralympijský školní den (dále jen 
PŠD). PŠD je akce vytvořená v rámci 
mezinárodního rozvojového projektu 
(Belgie, Česká republika, Německo, 
Řecko, Litva a Švédsko) podporovaného 
Evropskou komisí. Cílem PŠD je seznámit 
žáky s paralympismem tak, aby získali 
pozitivní vztah ke sportu osob 
s postižením. Změny ve vnímání osob, 
které se odlišují, může být dosaženo 
pomocí vzdělávání, vytvoření povědomí 
nebo změnou postoje. Toto tvoří základní 
předpoklad aplikovaných pohybových aktivit, integrace a začlenění dětí do hodin TV. Jeden ze silných bodů 
projektu je, že existující teorie budou integrovány do vzdělávacích materiálů a učitelé je mohou použít ke 
každodenní výuce.  
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PŠD má dva základní cíle: Změna postojů dětí k osobám s postižením a rozvoj lidské solidarity, tolerance a 
vzájemného respektu. 
PŠD proběhl na čtyřech stanovištích, které postupně absolvovali všichni žáci 6. – 9. ročníků.  

Stanoviště JEDNA: Teoretická část - Nejdříve žáci sledovali video z letních a zimních paralympiád. 
Následovala diskuze formou otázek a odpovědí o paralympijských sportech. Po video prezentaci s diskuzí si 
převzal slovo sportovec se zrakovým postižením. V druhé části hodiny žáci dostali fotografie a na jejich 
základě a předchozí části měli namalovat obrázek s tématikou paralympijských sportů. Žáci měli také možnost 
získat ve vědomostní soutěži tričko s potiskem PŠD. Stanoviště DVĚ: Stanoviště bylo zaměřeno na ukázku 
tzv. Bocci, což je sport pro tělesně postižené sportovce s těžkým a velmi těžkým stupněm postižení (například 
částečnou, nebo úplnou 
neschopností aktivního 
pohybu dolních a horních 
končetin). Žáci se seznámili 
s pravidly sportu a měli 
možnost si zahrát 
v družstvech proti sobě. 
Stanoviště TŘI: Praktická 
část zaměřená na získání 
zkušeností s přístupností a 
pohybu na vozíku. V první 
části si žáci vyzkoušeli 
pohyb (mobilitu) na vozíku v 
běžném prostředí školy. 
Dostali za úkol objet na 
vozíku s dopomocí spolužáků 
vyznačenou trasu a splnit 
dané úkoly (projet slalom, 
dostat se na malý schůdek, 
přenést sklenici, dostat se na WC, apod.). Jak jen zdánlivě malá překážka může způsobit nemalé problémy 
v jejím překonání?!! Druhá skupina si vyzkoušela basketbal na vozíku, herní činnosti jednotlivců, kombinace 
ve hře a jak je těžké trefit se do koše. Stanoviště ČTYŘI: Praktická část zaměřená na uvědomění si důležitosti 
zrakového vnímání. V jednom 30 - ti minutovém bloku si žáci zkusili pohyb bez zrakového vnímání s bílou 
holí - pomůckou pro zrakově postižené. V druhém bloku si měly děti pomocí her uvědomit, jak moc používají 
ke své orientaci a vnímání zrak, tedy jak je zrak důležitý v lidském životě.  

Součástí projektu je rovněž sledování změny postojů žáků před akcí a po ní k osobám nebo spíše 
možným spolužákům se zdravotním postižením (společensky znevýhodněným), jakým způsobem a zda vůbec 
jsou dnešní děti, ale i školy připraveny přijmout (integrovat) mezi sebe takové spolužáky. Podle ohlasu na 
diskusním fóru internetových stránek projektu PŠD byla akce ku prospěchu všech a splnila svůj účel. Uvádíme 
jeden z ohlasů naší žákyně, bezprostředně po ukončení akce. 

 

DĚKUJI MOCKRÁT ZA VAŠÍ NÁVŠTĚVU V NAŠÍ ŠKOLE V PUSTÉ POLOMI!!!!STRAŠNĚ MOC SE 
MI TO LÍBILO A JSEM RÁDA,ŽE JSEM SI MOHLA VŠECHNO VYZKOUŠET!!!  

Přidal 2008-05-31 00:20:12   
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Delegace na Valašsko 
 

Ve dnech 16. – 17. května 2008 vycestoval sbor NOTA z Pusté 
Polomi do Valašského Meziříčí. Pozval nás sbor LENTILKY na 
společný koncert a hostili nás přímo královsky.  

Vyjeli jsme ráno autobusem. Po cestě jsme se zastavili 
v Hodslavicích u rodného domu Františka  Palackého a historického 
dřevěného kostelíku. Po odpočinku hurá směrem na Valmez, kde nás 
už čekaly děti ze sboru a vítali nás v krojích zpěvem, chlebem a solí, 
paní dirigentku i víc… Program byl nabitý: Valašské muzeum 
strašidel, bohatý oběd, prohlídka zámku Žerotínů, k večeři řízky a 
hlavně večerní koncert tří sborů v sále na zámku nazvaný „Vítání 
jara“. Večer po koncertě bylo zpívání při kytaře, občerstvení a 
povídání ve školní jídelně.. Myslíte, že se šlo v deset hodin spát?  Ani 
náhodou. V tu dobu začala noční cesta na místní kopec Helštýn plný 
strašidel. Strašidla strašily, strašili se i sboristé mezi sebou, ale pohled 
na noční Valmez z výšky stál za to.  

Ráno nás budila vůně pečených frgálů. Pro koho byly? No pro nás! A co jsme nesnědli, to nám zabalili 
na cestu. Autobusem jsme odjeli do Rožnova pod Radhoštěm do skanzenu, podívat se, jak fungoval mlýn, hamr 
nebo pila. Navštívili jsme výstavu „Život na Valašsku“, ale také náměstí v Rožnově se všemi obchůdky. 
Nevyspaní, unavení, spokojení, zpívající slibujeme, že příští rok se zase uvidíme…  Už teď se na své kamarády 
těšíme! 

 

Devítky 2008 
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INZERCE 

 
Místní akční skupina Opavsko 
 

Místní akční skupina Opavsko (MAS Opavsko) je občanským sdružením, které sdružuje zástupce obcí 
regionu, místních podnikatelů zejména ze  zemědělství a různých neziskových organizací. Cílem organizace je 
přispět k rozvoji regionu Opavska. Území působnost MAS Opavsko zahrnuje jižní část okresu Opava bez 
Vítkovska. Toto území zahrnuje 41 obcí s přibližně 42 tis. obyvateli. Členské obce najdete vyobrazeny barevně 
na mapce. 
Činnost této organizace se orientuje zejména na využití finančních prostředků v rámci programu LEADER. 
Program LEADER (z anglického links between actions for the development of the rural economy – propojení 
aktivit pro rozvoj venkovské ekonomiky) je jedním z řady nástrojů politiky regionálního rozvoje. Je součástí 
Programu rozvoje venkova ČR, který podporuje zemědělství, lesnictví a rozvoj venkova, jako takzvaná osa IV. 
tohoto programu. 
Hlavní část aktivit sdružení MAS Opavsko směřuje na podporu zemědělství, obcí a činnosti neziskových 
organizací. Další významnou část aktivit bude představovat vzdělávací a školící činnost. První vzdělávací 
seminář zaměřený na vytváření tzv. „Komunitních škol“ proběhne 7.prosince. V roce 2008 se předpokládá 
uskutečnění vzdělávacích akcí zaměřených na využití obnovitelných zdrojů energie a venkovský cestovní ruch. 
Vzdělávání bude zahrnovat teoreticky zaměřený seminář a prakticky zaměřenou exkurzi.  
V prosinci 2007 připravila a podala MAS Opavsko žádost o dotaci z osy IV. LEADER v rámci Programu 
rozvoje venkova. V případě úspěchu této žádosti, můžou přes MAS Opavsko získat podporu na svou činnost i 
různé neziskové organizace a podnikatelé z Vaší obce. Bližší informace o úspěchu této žádosti budou známy 
v dubnu 2008. 
Bližší informace o MAS Opavsko, aktivitách této organizace, možnostech čerpání podpory v rámci programu 
Leader a místech a termínech konání seminářů a dalších vzdělávacích aktivit získáte na níže uvedených 
kontaktech a zejména na internetových stránkách www.region-opavsko.cz , kde budou uveřejněny všechny 
potřebné informace. 
V blízké době bude 
možné navštívit přímo 
kancelář občanského 
sdružení v Národním 
domě v Hradci nad 
Moravicí.  
Kontakt: 
Místní akční skupina 
Opavsko 
Opavská 228, 747 41 
Hradec nad Moravicí 
E-mail: 
masopavsko@seznam.cz 
www.region-opavsko.cz 
Financováno z rozpočtu 
MSK 
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 Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@mittalsteel.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 10. 9. 2008 


